
صـادرات بـذر ذرت هیبریـد ایـران
به ۵ کشور جهان

مدیرکل دفتر امور غلات و محصولات اساسی وزارت جهاد کشاورزی از
صادرات بذر ذرت هیبرید به ۵ کشور جهان خبر داد.

بــه گــزارش پایگــاه خــبری صــنعت غــذا و کشــاورزی(اگروفودنیوز)،
عزیزکریمی مـدیرکل دفتـر امـور غلات و محصـولات اساسـی وزارت جهـاد
کشاورزی از صادرات بذر ذرت هیبرید به ۵ کشور جهان خبر داد و گفت:
۹۸درصد تولید بذر کشور در داخل ایران به دست محققان ایرانی تولید

و روانه بازار میشود.

کریمی افزود: ۲ درصد باقی مانده واردات بذر به کشور، به منظور
واردات تکنولوژی انجام میشود.

وی با اشاره به اینکه تهیه بذر گواهی شده از نظر علم کشاورزی که
هدف آن بالا بردن ارزش کیفی و کمّی محصولات کشاورزی است و اهمیت
بسزایی دارد گفت: بذر طی ۲۰ تا ۳۰ سال در کشاورزی نقش اصلاح گری
را دارد و در اصل واردات بذر، واردات تکنولوژی است، حتی کشورهای

پیشرفته در صنعت کشاورزی، بذر وارد میکنند.

مدیرکل دفتر امور غلات و محصولات اساسی وزارت جهاد کشاورزی درباره
طرح جهش تولید در دیمزارها گفت: امسال این طرح سومین دورهای است
که در کشور در سطح ۴ میلیون ۲۰۰ هزار هکتار، در ۲۱ استان، ۲۲۸
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شهرستان و هزار و صد دهستان و بیش از ۱۷ هزار روستا اجرا میشود.

کریمی با بیان اینکه: در اجرای طرح جهش تولید در دیمزارها ۴۰۰ و
ده هزار کشاورز فعالیت میکنند گفت: سال آینده این طرح در ۲۴

استان کشور اجرا میشود.
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آمـادگی بنیـاد مسـتضعفان بـرای
همکاری در تولید بذر هیبرید

 رییس بنیاد مستضعفان گفت: به منظور تامین امنیت غذایی مردم و
مصلحت نظام، بنیاد در بخش توسعه دامپروری و کشاورزی، افزایش
تولیدات باغی و زراعی و همچنین تولید بذر هیبرید در کشور اعلام

آمادگی کرد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی، به نقل از ایرنا،
پرویز فتاح در نشست هم اندیشی وزارت جهاد کشاورزی و رییس بنیاد
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مستضعافان انقلاب اسلامی در راستای توسعه کشاورزی و امنیت غذایی که
در محل این وزارتخانه برگزار شد، افزود: بنیاد در حوزه کشاورزی و
دامپروری فعالیت گستردهای دارد ولی اعتقاد داریم در بحث امنیت

غذایی نباید نگاه خیلی اقتصادی باشد.

وی اضافه کرد: نگاه ما به سمت منفعت مردم و مصلحت نظام است و
بنیاد به عنوان یک نهاد انقلابی حتما فراتر از نگاه اقتصادی و سود
به بخش کشاورزی می نگرد تا نیازهای مردم در بخش مواد غذایی تامین

شود.

رییس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه اکنون فشار روی قشر ضعیف  و
متوسط جامعه است، اظهار داشت: به دولت اعلام آمادگی کردیم ما با
تدابیر و سیاست های دولت و نظام کاملا هماهنگ عمل می کنیم و به

شکل بنگاه اقتصادی به موضوع نمی نگریم.

وی افزود: با وجود اینکه بنیاد تصمیم دارد از برخی از صنایع خروج
کند اما در حوزه کشاورزی و دامپروری و حوزه های مختلف کشاورزی که
مصلحت نظام ایجاب می کند؛ سرمایه گذاری بیشتری خواهیم داشت و به
همین منظور نماینده تام الختیاری به بخش کشاورزی معرفی می کنیم.

فتاح با بیان اینکه بنیاد دارای زنجیره کاملی از جمله زمین و آب
است، گفت: طی سالیان گذشته بنیاد در این بخش ها سرمایه گذاری های
کلانی انجام داده و اکنون تلاش داریم تولید محصولات کشاورزی و باغی

در کارخانه و صنایع تبدیلی به کالاهای آماده مصرف تبدیل شود.

وی اضافه کرد: در این جلسه مسائل باغی و تولید بذر  هیبردی به
دلیل وابستگی به خارج و خرو ج ارز از کشور تاکید شده و تلاش داریم

با اتکا به تکنولوژی های داخلی اجرایی کنیم.

رشد ۱۲ درصدی سالانه هلدینگ کشاورزی
وی ادامه داد:حوزه هلدینگ کشاورزی و دامپروری حتی نهاده ها و
باغداری به طور دائم و سالانه بین ۱۰ تا ۱۲ درصد رشد داشته است به
طوری که ۸۰ هزار راس دام سنگین اکنون به ۱۰۳ هزار راس و راندمان
شیرخام گاوداری ها از  ۳۹ تا ۳۹.۵ کیلوگرم به ۴۵ کیلوگرم رسیده

است و به اندازه نرم بین المللی تولید شیرخام داریم.



تخصیص وام قرض الحسنه روستایی در سالجاری
رییس بنیاد مستضعفان از تخصیص وام قرض الحسنه روستایی خبر داد و
گفت: سال گذشته نیز با همکاری  معاونت توسعه روستایی و مناطق
محروم ریاست جمهوری در این زمینه کار مشترکی انجام دادیم به نحوی

که نصف سود وام را این معاونت و نصف آن را ما پرداخت کردیم.

وی افزود: امسال تمام وام ها برای اشتغال روستایی به صورت قرض
الحسنه و به سهولت پرداخت می شود.

احیای جهاد سازندگی نیازمند برنامه ریزی
است

فتاح درباره احیای جهاد سازندگی گفت: از احیای جهاد سازندگی
ذهنیت جدیدی نداریم اما باید بدانید که بنیاد علوی ما مردمی

اداره می شود و نیروهای جهادی ما ساختار اداری ندارد.

وی اضافه کرد: بایستی بنیاد برکت، بنیاد علوی، کمیته امداد امام
خمینی و بسیج برای تصمیم گیری در این خصوص جلساتی برگزار کنند.

رییس بنیاد مستضعفان اظهار داشت: بنیاد می تواند اراضی خود را در
اختیار بخش کشاورزی به منظور توسعه این بخش و تامین امنیت غذ ایی

قرار دهد.

بر اساس این گزارش، امروز نشست هم اندیشی « سید جواد ساداتی
نژاد» وزیر جهاد کشاورزی و «پرویز فتاح» رییس بنیاد مستضعفان
انقلاب اسلامی در راستای توسعه کشاورزی و امنیت غذایی در محل این

وزارتخانه با حضور معاونین و مدیران کل برگزار شد.
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تولید ۳۸۰ هزارتن بذر گندم/ ۷۸
درصد برنامه محقق شد

معاون موسسه تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال گفت: ۳۸۰ هزار تن
بذر گندم در سال ۹۹-۹۸ تولید شده که تحقق ۷۸ درصدی هدف برنامه را

نشان می دهد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی، به نقل از وزارت جهاد
کشاورزی، صمد مبصر افزود: گزارشهای کشت گندم از استانها حاکی از
آن است که بذرهای انباری در سنوات گذشته و بذرهای تولیدی سال ۹۹-

۹۸ جذب شدهاند و یا در مناطق گرمسیر در حال جذب هستند.

وی با بیان این که بذرهایی که در اختیار کشاورزان قرار میگیرد،
ضدعفونی شده و از سوی مؤسسه تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال
گواهی شده است، اظهار داشت: در سال زراعی ۹۷-۹۶ حدود ۶۰ تا ۷۰
هزار تن بذر گندم انباری داشتیم که این مقدار در سال زراعی ۹۷-۹۸

به ۱۳۰ هزار تن رسید.

مبصر ادامه داد: امسال برای بذر گواهی شده گندم تقاضای خوبی از
سوی کشاورزان وجود دارد به طوری که اگر بذر بیشتری داشتیم امکان

جذب و کشت آن بود.

وی از شرایط خوب کشت بذر هیبرید ذرت در سال جاری خبر داد و گفت:
در سال ۹۹ در سطح ۶ هزار هکتار بذر هیبرید ذرت کشت شد و اکنون
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مزارع در حال برداشت هستند.

معاون کنترل و گواهی بذر مؤسسه تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال
پیش بینی کرد که نزدیک به ۱۵ هزار تن بذر هیبرید ذرت از ارقام

مختلف تولید و در کیسههای بسته بندی شده، آماده توزیع شود.

وی کیفیت مزارع و بذرهای هیبرید ذرت برداشت شده را خوب ارزیابی
کرد و اذعان داشت: بذرهای برداشت شده از نظر آلوده نبودن به

بیماری و به لحاظ قوه نامیه وضعیت خوبی دارند.

مبصر ابراز امیدواری کرد: در سال زراعی جاری با بذرهای تولید
داخل، کشت ذرت بر اساس برنامه ابلاغی وزارت جهاد کشاورزی پیش

برود.

وی در عین حال افزایش قیمت ارز و خروج بذر از گروه کالاهای گروه
یـک و عـدم تخصـیص ارز ترجیحـی بـه ایـن نهـاده را فرصـتی بـرای
تولیدکنندگان بذر داخل دانست و گفت: در حال حاضر قیمت بذرهای
وارداتی حداقل ۴ تا ۵ برابر شده است و تولیدکنندگان داخل با کشت
بذر علاوه بر تأمین نیاز داخل میتوانند گوشه چشمی به صادرات داشته

باشند.

معاون مؤسسه تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال درباره زیرساختهای
صادرات بذر در کشور اظهار داشت: صادرات بذر نیاز به سه تا چهار
سال برنامهریزی دارد به طوری که ارقام ایرانی باید در کشورهای
مقصد کشت و ارزیابی شود و اگر عملکرد خوبی در کشور مقصد داشت،

ثبت و تجاری سازی شده و سپس صادر شود.

وی در همین حال اضافه کرد: مؤسسه تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال
از چند سال پیش اقدام به فراهم کردن زیرساختهای صادرات بذر کرده
و اکنون ایران در شش برنامه سازمان همکاریهای اقتصادی و توسعه

OECD عضو است.

مبصر افزود: عضویت ایران در برنامههای OECD موجب شده، گواهی بذر
صادرشده توسط ایران در ۶۲ کشور عضو این سازمان مورد پذیرش باشد.

وی گفت: اقداماتی نیز برای دریافت اعتبارنامه آزمایشگاه مؤسسه
تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال از انجمن بینالمللی تجزیه بذر
موسوم به ISTA انجام شده و در، تلاشها در این زمینه با وجود شرایط

سخت کرونا و تحریمها ادامه دارد.
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مبصر، نسبت دریافت اعتبارنامه برای آزمایشگاه این مؤسسه تحقیقاتی
تا قبل از پایان سال ۹۹ ابراز امیدواری کرد و گفت: با تحقق این

امر، خبر خوبی برای بخش کشاورزی و صنعت بذر کشور خواهیم داشت.
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